



Karolinska Institutet

2025-04-25

Styrelsemöte Saco-S föreningen på KI

Närvarande:

Björn Andersson
Taher Darreh-Shori
Claes Frostell
Per Hydbring
Anna Karlsson
Annica Lindkvist
Helin Norberg

Frånvarande: Hong Xu

Tid: Fredag 25 april 2025

Plats: Zoom

Agenda

1. Ordförande Björn förklarade mötet öppnat
2. Dagordningen godkändes
3. Annica valdes till sekreterare och Taher till justerare
4. Protokollet från 2025-03-25 diskuterades och lades till handlingarna

5. **Diskussion inför årsmötet**

Vi hoppas att Per Hellman kan ta ordföranderollen på årsmötet, i annat fall fråga Pantea Ansari. Verksamhetsberättelsen är under arbete och planeras vara klar kommande vecka. Vi gick igenom valberedningens förslag och tyckte det såg bra ut med bred representation av olika yrkeskategorier.

Dock behöver vi rekrytera nya ledamöter till valberedningen då Cilla kliver av. Det bör helst ske innan årsmötet, men vi undersöker om det är möjligt att göra det i efterhand. Inbjudan till årsmöte och verksamhetsberättelsen ska skickas ut senast 6 maj (dvs 3 veckor innan årsmötet).

6. Allmän avstämning

Taher rapporterade från KFU och tog upp två viktiga punkter som diskuterades under sammanträdet:

Ny (tydligare) blankett för klargörande av forskningstid/klinisk tid för kliniska doktorander. Tidigare utkast till blankett var bristfällig, men är nu åtgärdat.

Några institutioner vill en starta en ny forskarskola med bl a en separat pott för KID-medel. KFU ställde sig skeptiska till förslaget, men presenterades för FN som avvisade förslaget.

Taher rapporterade även från samverkan på SöS och Clintec. AC delas för närvarande av båda institutionerna och avstämningar kring detta görs varje månad. En risk- och konsekvensanalys är under genomförande och verkar fortlöpa väl.

Medarbetare på SöS ska intervjuas i maj och resultatet från dessa intervjuer, samt risk- och konsekvensanalysen, ska diskuteras på kommande institutionsråd den 21 maj för att ge en indikation på hur man bör gå vidare. Dock oklart när (om?) AC-tjänst på SöS kommer att annonseras. Diskussioner har förts centralt om delad AC mellan SöS och Clintec kan bli en permanent lösning.

En annan samverkansfråga som kom upp var varför Clintec fått avslag på omställningsmedel för den omorganisation som nu sker på SöS. De önskade en motivering till avslaget. Björn kollar upp detta med den grupp som beslutar om omställningsmedel och återkommer till nästa Saco-S möte.

Claes kollar upp budget (ang SöS/Clintec ffa) för att undersöka om det finns något strukturellt fel.

Helin rapporterade från KF där framför allt två punkter framstod som särskilt viktiga: Kommunikation och media; diskussioner om hur KI ska förmedla nyheter till omvärlden och externa journalister samt hur dessa nyheter väljs ut. Kan forskare påverka det? I dagsläget tenderar det att bli "ad hoc" nyheter som följer trendande nyhetsvärden. Dock delade meningar om det är bra eller dåligt.

Bibliometri och verifiering av publikationer är under förändring. Förslag till nytt rangordningssystem 0,1,2,3 diskuterades. Poäng 0 likställs med "predatory journals" och forskare bör avrådas för att publicera i dessa, poäng 1 är godkända tidskrifter och poäng 2 – 3 ges för hög impactfaktor och en god reviewprocess.

KIB jämför med den sk "norska listan", och vill göra en egen rankinglista. Viktigt att rangordningssystemet normaliseras till det forskningsfält man är verksam inom.

Claes rapporterade från rekryteringsnämnden.

Det diskuterades att man behöver strömlinjeforma processer och lägga förberedande arbete i arbetsgrupper för att underlätta utformning av de annonser/rekryteringar som utarbetas i nämnden.

En annan diskussion gällde sänkta krav för att ta emot externa forskare (ffa från nordamerika i kölvattnet av den nya Trumpadministrationen). Det kan röra sig om några få individer, dock oklart hur många det är. Om de rekryteras är förhoppningen att de stegvis ska få en starkare förankring till KI.

Vi diskuterade hur vi ska förhålla oss fackligt till detta och att det är en fråga vi måste bevaka.

Annica rapporterade från PD/GUA möte där det informerats om en ny finansiering från FN där satsningar ska göras på adjunkter och assisterande lektorer med syfte att stärka

forskningsanknytning till utbildning. I ett första skede utlyses medel för 8 individer med 500tkr/individ i 3 år. Dessutom görs en ny satsning av delfinansiering av 10 doktorandplatser med 75% finansiering från FN i fyra år. Viss oklarhet i att dessa doktorandplatser avser att gynna adjunkter och assisterande lektorer.

7. **Platsombud**

Helin informerade om platsombudsträffarna och att det är oklar struktur kring dessa möten och svårt att få till mötestider.

Många platsombud vill veta exakt vad vi gör i styrelsen och är nyfikna på central samverkan. Vi kom överens om att ha en presentation om vilka vi är och vad vi gör, men att det får vänta till efter styrelsevalet, dvs att vi presenterar under något av höstens möten.

Det har framkommit att det är oklart för platsombuden om vilken roll de har.

De borde vara mer "on duty" och försöka lösa ärenden i ett första skede på institutionen. Styrelsen kan vara ett stöd i detta, och ta över om det inte går att lösa samt om det utmynnar i en förhandling.

Det tillkommer ett nytt platsombud på SöS tillsammans med Claes.

När det gäller GVS och KIB bör vi följa upp om platsombudssituationen där.

8. **Övriga frågor**

Björn informerade om det nya chefsavtalet på KI. Ledningen vill ha ett begränsat chefsavtal med färre personer för att harmonisera med andra lärosäten och kollektivavtal. Under förhandlingar med de fackliga organisationerna presenterades det nya avtalet som att det inte innebär några större förändringar, och det framstod som ett okontroversiellt beslut. Dock har det upprört flera medlemmar och klagomål har kommit in. Ett antal ACar, ffa på nordsidan, känner sig degraderade och förödmjukade och har reagerat på att ACar och avd chefer plockas ut ur chefsavtalet, men att AC på GVS inte har plockats bort utan utsetts till stabschef.

Vi diskuterade att det finns ett grundläggande fel i processen, oavsett om beslutet är ok eller inte. På vilka/vilket sätt har ACarna varit inkluderade i diskussionerna?

Vi måste tillsammans verka för en öppen kommunikation på KI och en tydligare samverkan.

Björn tog även upp att det förekommer processer med tveksamma arbetsbristärenden.

Medlemmar köps ut i tron att det är korrekt hanterade arbetsbristärenden, men blir inte informerade om att det kan påverka deras möjligheter att få hjälp från

Trygghetsstiftelsen. Ett utköp kan dessutom påverka möjligheterna till inkomstförsäkring från A-kassa vid arbetslöshet. Detta bör tydliggöras.

Vi diskuterade att vi ska bevaka detta och i ett kommande nyhetsbrev informera medlemmarna vilka eventuella konsekvenser utköp kan ha.

Annica påminde om Naturvetarnas "Fackliga Bootcamp" på Vår Gård i maj. Flera av oss planerar att delta.

Styrelsen har fått signaler om ett ökat intresse för fackligt engagemang från medlemmar. Vi kommer att sätta upp en lista där vi antecknar framtida intressenter/kandidater till PO och styrelsen. Listan kommer att finnas tillgänglig i vår TeamsApp.

9. Mötet avslutades

Annica Lindkvist
Sekreterare

Taher Darreh-Shori
Justerare

Signature page

This document has been electronically signed
using eduSign.

eduSign